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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2. november 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 6 (L 23), som hermed besvares. 

Spørgsmål 6:
”Mener ministeren, at betaling for bistand til eksport vil fremme eller belaste 
eksporten?”

Svar:
Der blev pr. 1. august 2012 indført betaling for bistand i forbindelse med eksport. De 
nye regler, der indføres med lovforslaget, ændrer ikke på dette. 

Det samlede årlige gebyr indført pr. 1. august 2012 forventes at udgøre ca. 6,4 mio. kr.,
hvilket svarer til ca. 0,2 promille af værdien af fødevareerhvervets samlede eksport af 
animalske produkter. Det er derfor ikke min forventning, at gebyrbetalingen vil belaste 
eksporten. Fødevarestyrelsen har endvidere oplyst mig om, at efterspørgslen efter 
individuel bistand til virksomheder i forbindelse med selvforskyldte problemer med 
eksportpartier er faldet væsentligt efter indførelsen af timebetaling for denne ydelse pr. 
1. august 2012. Denne udvikling vurderes at give en bedre udnyttelse af 
Fødevarestyrelsens ressourcer til gavn for det samlede eksporterhverv.
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